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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 30 d’abril de 2015 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 55 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sr. Marc Almendro i Campillo, regidor (ERC-SxA-AM) 

Sr. José Bardes Conesa, regidor (Gd’A) 

Sr. Francisco Javier Berzosa Hergueta, regidor (PP) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Vicenç Llorca i Berrocal, regidor (CiU) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 3a tinent d’alcalde (PSC-PM) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Rosa Rubio i Munné, regidora (CiU) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 2n tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Cristina Xatart i Alzina, 1a tinent d’alcalde (CiU)  

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 
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Assisteix a la sessió l’Interventor accidental de Fons, Sr. Oriol Rivera Bertran. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 26 de 

març de 2015. 

2.- Decret de l’Alcaldia núm. 346/2015, de 23 de març, d’aprovació del pla 

pressupostari a mig termini per al període 2016 a 2018. 

3.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al 

pagament d’obligacions pendents corresponent al primer trimestre de 2015. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre declaració d’especial interès municipal les obres de 

restauració de la masia Can Casas.  

5.- Proposta de la regidoria de Serveis Socials sobre aprovació del projecte de Xarxa 

Municipal d’Infància i Adolescència. 

6.- Proposta de la regidoria d’Educació sobre aprovació de l’expedient per a la 

contractació de la gestió indirecta mitjançant concessió administrativa del 

servei públic de la llar d’infants municipal “Els Pinyons”. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 30 d’abril de dos mil quinze, essent les 19 hores 35 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 
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Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 26 DE MARÇ DE 2015.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 26 de març de 2015, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

2.- DECRET DE L’ALCALDIA NÚM. 346/2015, DE 23 DE MARÇ, D’APROVACIÓ DEL PLA 

PRESSUPOSTARI A MIG TERMINI PER AL PERÍODE 2016 A 2018.- El Sr. alcalde ret 

compte del Decret de l’Alcaldia núm. 346/2015, de 23 de març, el qual literalment diu: 

 

“Atès els següents ANTECEDENTS: 

 

En data 23 de març de 2015 s’emet l’informe d’Intervenció relatiu a l’elaboració 

del pla pressupostari a mig termini, coherent amb els objectius d’estabilitat 

pressupostària, del deute públic i la regla de la despesa. 

 

De conformitat amb allò que disposa la normativa vigent, s’ha elaborat el pla 

pressupostari a mig termini per als exercicis 2016 a 2018, prenent com a base el 

pressupost liquidat de l’exercici 2014 i la previsió de la liquidació de l’exercici 

2015. Així mateix, a l’informe d’intervenció es detallen les hipòtesis que s’han 

considerat per a la seva realització. 

 

Alhora, es considera que aquest pla pressupostari a mig termini està alineat amb 

els eixos d’actuació d’aquest mandat.  

 

Atès els següents FONAMENTS DE DRET: 
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L’article 29 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 

sostenibilitat financera (LOEPSF), modificat per la Llei Orgànica 9/2013, de 20 de 

desembre, de control del deute comercial, estableix que les Administracions 

Públiques elaboraran un pla pressupostari a mig termini en el qual s'emmarcarà 

l’elaboració dels seus Pressupostos anuals i a través del qual es garantirà una 

programació pressupostària coherent amb els objectius d’estabilitat pressupostària 

i de deute públic.  

 

Els marcs pressupostaris a mig termini tindran un període mínim de 3 anys i 

contindran, entre altres paràmetres: 

 

- Els objectius d'estabilitat pressupostària, de deute públic i regla de la despesa 

de les respectives Administracions Públiques. 

- Les projeccions de les principals partides d'ingressos i despeses tenint en 

compte tant la seva evolució tendencial, és a dir, basada en polítiques no 

subjectes a modificacions, com l'impacte de les mesures previstes per al 

període considerat 

- Els principals supòsits en els que es basen les esmentades projeccions 

d'ingressos i despeses. 

-  Una avaluació de com les mesures previstes poden afectar a la 

sostenibilitat a llarg termini de les finances públiques. 

 

L’article 6 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen 

les obligacions de subministrament d’informació previstes a la Llei Orgànica 

2/2012, de 27 d’abril, determinava l’obligació de remetre anualment abans del 15 

de març els marcs pressupostaris. 

 

La norma general estableix que, per aplicació de l’art. 32 de la LOEPSF, modificat 

per la Llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial en 
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el sector públic, en el supòsit que la liquidació pressupostària es situï en 

superàvit, aquest es destinarà, en el cas de l’Estat, Comunitats Autònomes i 

Corporacions Locals, a reduir el nivell d'endeutament net sempre amb el límit del 

volum d'endeutament si aquest fos inferior a l'import del superàvit a destinar a la 

reducció de deute.

  

La nova disposició addicional sexta de la LOEPSF, que introdueix la Llei Orgànica 

9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial en el sector públic, 

determina les regles especials per al destí del superàvit pressupostari, és a dir, la 

possibilitat d'invertir  quan es tracti d'ajuntaments que tinguin capacitat de 

finançament, romanent de tresoreria positiu, ràtio del deute viu inferior al 110% 

dels ingressos corrents liquidats en termes consolidats i període mig de pagament 

inferior a 30 dies. En aquests casos, podran invertir sempre i quan es destini el 

percentatge de superàvit necessari a amortitzar operacions d'endeutament per a 

què l'ajuntament no incorri en dèficits en termes de comptabilitat nacional.  

 

A la mateixa disposició, s'estableixen per a l'any 2014, les consideracions a tenir 

en compte en relació a la distribució d'aquest superàvit. 

 

Aquestes consideracions s’han prorrogat per tal de ser aplicades també en l’any 

2015. 

 

Per tot això, i en ús de les facultats que em confereix la legislació vigent, HE 

RESOLT: 

 

PRIMER.- Aprovar el pla pressupostari a mig termini pel període 2016 a 2018, 

d’acord amb el següent detall: 

 

 PREVISIÓ PREVISIÓ PREVISIÓ 

INGRESSOS 2016 2017 2018 
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Capítol 1 5.997.136,50 6.027.122,19 6.057.257,80 

Capítol 2 330.000,00 330.000,00 330.000,00 

Capítol 3 1.806.895,00 1.806.895,00 1.806.895,00 

Capítol 4 3.594.084,38 3.630.025,23 3.666.325,48 

Capítol 5 94.000,00 94.000,00 94.000,00 

Ingressos corrents  11.822.115,88 11.888.042,42 11.954.478,28 

Capítol 6 0,00 0,00 0,00 

Capítol 7 0,00 0,00 0,00 

Ingressos de capital    0,00    0,00    0,00 

Capítol 8 18.000,00 18.000,00 18.000,00 

Capítol 9 0,00 0,00 0,00 

Ingressos financers 18.000,00 18.000,00 18.000,00 

INGRESSOS TOTALS  11.840.115,88 11.906.042,42 11.972.478,28 

  

 

       

DESPESES 2016 2017 2018 

Capítol 1 3.433.205,34 3.450.371,37 3.467.623,22 

Capítol 2 5.730.766,60 5.779.527,11 5.828.711,12 

Capítol 3 87.000,00 87.000,00 87.000,00 

Capítol 4 573.883,94 573.883,94 573.883,94 

Despeses corrents  10.089.855,88 10.155.782,42 10.222.218,28 

Capítol 6 1.500.000,00 1.500.000,00 1.500.000,00 

Capítol 7 7.260,00 7.260,00 7.260,00 

Despeses de capital 1.507.260,00 1.507.260,00 1.507.260,00 

Capítol 8 18.000,00 18.000,00 18.000,00 

Capítol 9 225.000,00 225.000,00 225.000,00 

Despeses financeres 243.000,00 243.000,00 243.000,00 
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DESPESES TOTALS  11.840.115,88 11.906.042,42 11.972.478,28 

 

SEGON.- Donar ordres a la intervenció municipal per tal que trameti el pla 

pressupostari 2015-2017 al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, 

segons el que estableix l’article 6 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per 

la que es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació 

previstes a la Llei Orgànica 2/2012. 

 
TERCER.- Donar compte d’aquest acord en la propera sessió del Ple Municipal.” 

 

 

La Presidència dóna la paraula a l’Interventor accidental Sr. Rivera que manifesta que el 

que es fa aquí és assabentar el Ple que es va aprovar per Decret de l’Alcaldia el Pla 

pressupostari a mig termini, que és una obligació que s’ha de trametre cada any per ordre 

del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, on, bàsicament, es fa una previsió de 

3 anys del pressupost. En aquest cas, el que han fet, atès que en un mes tenen eleccions, 

és fer unes previsions molt lineals sobre el pressupost que tenen aprovat actualment, 

perquè depenen de com vagin aquestes eleccions. Si entra un nou govern no saben 

exactament tampoc quines prioritats tindran. Aleshores, el que fan és donar compliment 

a aquesta obligació, fent unes previsions el més normals possibles, que és un increment 

percentual de la despesa lligada més o menys a l’IPC esperat, que és un 2% i dels 

ingressos més o menys igual. En principi donen compliment durant aquests tres anys a 

tots els criteris d’estabilitat pressupostària pròpiament dita i als criteris de sostenibilitat 

financera. 

 

El Sr. alcalde manifesta que seria això, un document elaborat pels tècnics de 

l’Ajuntament amb tot un seguit d’incògnites, que, més enllà de complir aquesta 

normativa, creu que és el segon any o el tercer any d’implantació, doncs ja ho han 

comunicat al Ministeri. 
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El Ple acorda quedar assabentat del Pla pressupostari a mig termini per al període 2016 a 

2018. 

 

 

3.- INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE DE 

2015.- El Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció i Tresoreria, el qual 

literalment diu: 

 

“INFORME 1R TRIMESTRE 2015 SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS. 

 

De conformitat amb allò establert a l'article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, 

de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, en la qual s'estableixen 

mesures contra la morositat en les operacions comercials. 

 

NORMATIVA APLICABLE: 

- Llei 15/2010 en la qual s'estableixen operacions de lluita contra la morositat.  

- RDL 3/2011 Text Refós de la Llei de Contractes del sector públic. 

- RDL 1496/2003, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el reglament sobre les 

obligacions de facturació i es modifica el reglament de l'Impost sobre el Valor 

Afegit. 

-  RDL 4/2013, de 22 de febrer de 2013, en el qual s’estableix un nou còmput de 

terminis de pagament. 

 

Primer.- D'acord amb la Llei 15/2010, el registre de factures s'ha de configurar 

com un registre comptable auxiliar obligatori per les Entitats Locals. 
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El compliment del termini en els pagaments és d'aplicació a tots els pagaments 

entre empreses i l'administració local segons el TRLCSP. També és aplicable a les 

factures o els documents justificatius que transcorreguts més de tres mesos des de 

la seva anotació en el registre de factures i no s'hagi tramitat l'expedient 

d'aprovació de la despesa i el reconeixement de l'obligació o s'hagi justificat per 

l'òrgan gestor l'absència de la seva tramitació en un mes des de la data d’entrada 

a l’esmentat  registre. 

 

Segon.- La Llei 15/2010 estableix com a terminis de pagament els següents: 

 

Dates Terminis ( a comptar des de l’exp. de la cert. 
obres o registre entrada factures) 

7/7/2010 - 31/12/2010 55 dies 
1/1/2011 - 31/12/2011 50 dies 
1/1/2012 - 31/12/2012 40 dies 
1/1/2013 - endavant 30 dies 

 

La data de finalització del termini queda fixada per l’art. 4t de la Llei 4/2013, 

atès que cas d’haver-hi un procediment d’acceptació o comprovació per a la 

verificació de la conformitat en la recepció dels béns o serveis, aquest termini no 

podrà excedir de 30 dies naturals, llavors el termini de pagament serà de 30 dies 

després d’aquesta acceptació o verificació. 

 

Tercer.- Trimestralment s'haurà d'emetre informe sobre el compliment de terminis 

per al pagament de les obligacions que inclourà necessàriament nombre i quantia 

global d'obligacions pendents amb incompliment de termini. 

És a dir, s'hauran d'emetre el 31 de març, 30 de juny, 30 de setembre i 31 de 

desembre. 

 

Quart.- L’informe trimestral s'haurà de subjectar als següents tràmits: 

1.- Traslladar-lo al Ple. 
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2.- Traslladar-lo a la Direcció General de Coordinació Financera amb les entitats 

locals com a òrgan competent del Ministeri d'Economia i Hisenda.  

3.- Traslladar-lo a la Direcció General de Política Financera de la Generalitat de 

Catalunya. 

4.- El Ple, en el termini de 15 dies de la sessió en la qual s'hagi debatut l’informe 

trimestral, publicarà un informe agregat de la relació de factures i documents 

agrupats pel seu estat de tramitació, tot i que la llei no estableix la forma de 

publicitat específica. 

 

Cinquè.- S'acompanya Annex 1 que inclou: 

1.- Relació agrupada de pagaments realitzats en el trimestre. 

2.- Relació de factures o documents justificatius pendents de pagament al final 

del trimestre. 

3.- Relació d’interessos de demora pagats en el trimestre. 

4.- Relació de factures o documents justificatius que, al final del trimestre, hagin 

transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació al registre de 

factures i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement 

d’obligació. 

Totes aquestes dades  es trameten al Ministeri d’Economia i Hisenda.   

 

Sisè.- S’acompanya Annex 2 que inclou:  

Relació agrupada per nombre i import d’obligacions i pagaments segons el seu 

estat de tramitació. Dades que es trameten a TUTELA FINANCERA de la Generalitat 

de Catalunya.” 

 

La Presidència dóna la paraula a l’Interventor accidental Sr. Rivera que manifesta que, 

com ja saben, ho porten trimestralment i donen compte del període mig de pagament 

que estableix  la Llei de morositat. En principi, la llei obliga a pagar en un període màxim 
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de 30 dies. En aquest primer trimestre s’han situat a 32,90 dies. Han millorat respecte 

l’any anterior que, en aquest mateix primer trimestre, es van situar a 37,14 dies. 

L’explicació de per què es passen d’aquests 30 dies és perquè quan fan la liquidació del 

pressupost hi ha un període que s’ha d’incorporar les resultes que vénen de l’exercici 

anterior. Fins que no es liquida el pressupost no s’hi poden incorporar i això fa que es 

posposin pagaments amb factures del mes de desembre, i això provoca  aquest increment 

d’una mica més de 30 dies. En principi, en el segon trimestre tornaran als 22 o 23 dies 

habituals, que, comparat amb altres ajuntaments, la veritat és que poden estar molt 

satisfets.  

 

El Ple acorda quedar assabentat de l’informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment 

de terminis per al pagament d’obligacions pendents corresponent al primer trimestre de 

2015. 

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DECLARACIÓ D’ESPECIAL INTERÈS MUNICIPAL DE 

LES OBRES DE RESTAURACIÓ DE LA MASIA CAN CASAS.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist l’escrit R.E. núm. 1110, de 19 de març de 2015, presentat pel Sr. Philip 

Bolus, amb NIE X-00065986, pel qual sol·licita que es declari d'especial interès 

les obres de restauració i reforma interior puntual de la masia Can Casas, situada 

al número 10 del carrer Verdaguer, d’aquest terme municipal (E.O. 123/14). 

 

Vist que la Junta de Govern Local, en sessió celebrada el dia 13 de novembre de 

2014, acordà concedir autorització per realitzar les obres consistents en la 

restauració de la masia Can Casas, situada al C/ Verdaguer d’aquest terme 

municipal.  

 

Vist l'informe tècnic de l'arquitecte municipal de data 20 de març de 2015 on es 
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posa de manifest que l’esmentada finca es troba inclosa en el Catàleg de 

patrimoni històric, artístic, cultural i mediambiental, codi ARQ018.  

 

Vist que l'Ordenança Fiscal número 3, reguladora de l'Impost sobre construccions, 

instal·lacions i obres, en el seu article 6è estableix:  

 

"1. Les construccions, instal·lacions o obres que siguin declarades d’especial interès o 

utilitat municipal per concórrer-hi circumstàncies socials, culturals, històric artístiques o de 

foment de l’ocupació que ho justifiquin, podran gaudir d’una bonificació en la quota de 

l’impost en els temes que a continuació s’indiquen: 

a) Bonificació del 50 per cent quan es tracti d'obres, de rehabilitació o millora d'edificis i 

unitats incloses en el catàleg del pla especial del patrimoni històric, arquitectònic i 

ambiental d'Alella."  

 

Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l'adopció dels següents 

acords:  

 

PRIMER.-Declarar d'especial interès municipal les obres de restauració i reforma 

interior puntual de la masia Can Casas, situada al número 10 del carrer Verdaguer, 

d’aquest terme municipal, aplicant-se una bonificació del 50% de la quota de 

l’ICIO. 

 

SEGON.-Notificar aquest acord al Sr. Philip Bolus i a l'Organisme de Gestió 

Tributària d'Alella.”  

  

 

El Sr. alcalde manifesta que la Masia de Can Casas és un edifici que està catalogat i com a 

tal té dret a poder obtenir un 50% de bonificació pel que fa a l’ICIO. Aquí s’ha demanat 

per fer unes obres de reforma interior amb cuina i dues habitacions, que pugen uns 

19.463,00€. Això significa una bonificació de 389€.  
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

5.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE SERVEIS SOCIALS SOBRE APROVACIÓ DEL 

PROJECTE DE XARXA MUNICIPAL D’INFÀNCIA I ADOLESCÈNCIA.- La tinent d’alcalde Sra. 

Mans ret compte de la proposta de la regidoria de Serveis Socials, la qual literalment diu: 

 

“La realitat del municipi d'Alella demana canvis periòdics i millores en l'atenció a 

la ciutadania, ja que pel seu dinamisme, les necessitats socials requereixen 

respostes adequades al context i al moment concret. És per això que l'atenció a la 

infància i adolescència que viuen una situació de risc social s'ha de redissenyar 

per poder donar una resposta eficaç, aprofitant l'oportunitat de treballar en xarxa 

entre tots els professionals, serveis, institucions i associacions que ja treballen de 

forma coordinada.  

 

És per tot això que s'ha elaborat aquest projecte, i que, prioritàriament, 

representa:  

 

• Garantir una atenció coordinada dels serveis d'Alella, per tal de donar una 

resposta a les necessitats que plantegin els menors quan es trobin en situació 

de vulnerabilitat i de risc social.  

• Oferir espais de formació i reciclatge per als professionals que hi intervenen i 

altres agents implicats, per tal de garantir una millor qualitat i eficàcia.  

• Sensibilització, prevenció i informació envers la detecció precoç socioeducatiu 

amb els menors que es trobin en situació de risc.  

• Per garantir que la XIAF s'adeqüi a les necessitats detectades i es consolidi com 

a forma de treball de tots els serveis implicats, s'organitzarà amb la següent 
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proposta de funcionament: El Grup Motor, la Comissió Tècnica i Equip 

d'Avaluació Individual i la Comissió Ampliada.  

 

Aquest document estableix com actuar i, per tant, esdevé sols una part de les 

mesures necessàries per a l'atenció integral de la infància i adolescència en 

risc. Al seu entorn caldrà desenvolupar estratègies de prevenció i 

sensibilització i establir mecanismes útils per a una ràpida detecció.  

 

Per tot això, es proposa al Ple municipal: 

 

Aprovar el projecte de Xarxa Municipal d’Infància i Adolescència.” 

 

La Presidència obre la deliberació i pren la paraula la tinent d’alcalde Sra. Mans que vol 

afegir també que, en l’elaboració d’aquest projecte, hi han treballat conjuntament les 

àrees de Joventut i d’Educació.  

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que només volia intervenir com a regidor 

d’Adolescència i Joventut i també d’Esports que hi ha participat, però també comentant-

ho amb la regidoria d’Educació i de Governació, perquè, com deia la regidora Mans, és 

una eina interdepartamental que es feia i s’ha tirat endavant des de la regidoria de 

Serveis Socials. Vol que quedi palès la bona feina que s’ha fet. Perquè, de fet, és una 

proposta que ve d’unes estructures comarcals que existeixen, però que dóna una eina més 

al municipi per treballar en aquesta línia. De fet, al municipi no és una cosa nova, sinó 

que ja hi ha tota una sèrie d’experiències anteriors interdepartamentals, com també amb 

agents que en el poble tenen contacte i treballen amb la infància i adolescència.  

Reconèixer, doncs, aquesta bona feina. I, sobretot, que no només sigui això, sinó que la 

feina del dia a dia posterior a aquesta aprovació ajudarà a millorar el servei i atenció a la 

ciutadania i, en especial, a la infància i adolescència que és aquest segment que més 

necessita aquest recolzament total per part de l’administració i dels diferents agents que 

hi estan en contacte. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que volia agrair també als membres de govern i als 

agents implicats l’elaboració d’aquesta proposta, d’aquest projecte, i desitjar que, més 

enllà d’aquest paper, doncs tingui després una execució que ajudi realment els joves amb 

problemes. I, per tant, felicitar la iniciativa i posar en consideració, tot i que les escoles 

tant públiques com privades poden estar-hi presents, de fet està previst que estiguin 

presents en aquesta comissió ampliada, el suggeriment de potser també, de forma 

concreta, donar-li una visibilitat en el Consell Escolar municipal, inclús en el mateix text, 

com també un element de reconeixement a la feina vertebradora que fa en aquest sentit. 

Per tant, si en el projecte o en la proposta poden incloure la seva presència, tenir-ho en 

compte en la seva globalitat, com a ens, doncs ho agrairien. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que sí li sembla bé. No sap què passarà d’aquí un 

mes, però que, en qualsevol cas, agafa la proposta i pensa que la podrien valorar i 

prendre la decisió en el govern qui hi hagi en el proper mandat. 

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que, en aquest sentit, ja hi va haver debats d’última 

hora, i hi van incloure una última frase que permet en aquestes comissions ampliades 

convidar altres agents que es consideri que hi han de participar. Amb els diferents 

regidors ja van parlar de deixar la porta oberta per, en un moment donat, quan algun 

dels nanos que requereix aquest seguiment i participa en clubs esportius o altres entitats 

del municipi com pot ser l’esplai, doncs interessi també la seva participació. De fet, 

aquesta clàusula inclosa que permetrà convidar tots aquests agents, també pot incloure 

el Consell Escolar municipal d’Educació. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 
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6.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’EDUCACIÓ SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT PER 

A LA CONTRACTACIÓ DE LA GESTIÓ INDIRECTA MITJANÇANT CONCESSIÓ 

ADMINISTRATIVA DEL SERVEI PÚBLIC DE LA LLAR D’INFANTS MUNICIPAL “ELS 

PINYONS”.- La regidora Sra. Vilaró ret compte de la proposta de la regidoria d’Educació, 

la qual literalment diu: 

 

“Incoat expedient per a la gestió indirecta i explotació del servei públic de la Llar 

d’Infants, mitjançant concessió administrativa, exp. 55/2015, i vist el dictamen 

favorable de la Comissió Informativa del 22 d’abril de 2015, proposo al Ple 

municipal, l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Aprovar l'expedient per a la concessió administrativa de la gestió 

indirecta del servei públic de la Llar d’Infants els Pinyons, que inclou la seva 

gestió i explotació, mitjançant procediment obert i tramitació ordinària, així com 

l’obertura del procediment d’adjudicació. 

 

SEGON.-  Autoritzar una despesa màxima anual de 308.566€ (tres-cents vuit mil 

cinc-cents seixanta-sis euros) exempt d’IVA, amb càrrec a l’aplicació 08 321 22799 

del pressupost corresponent. El contracte tindrà una durada de tres anys (del 12 

d’agost de 2015 i fins a l’11 d’agost de 2018, ambdós inclosos),  el qual es podrà 

prorrogar per acord exprés fins a un període màxim d’un any. Quadre: 

 

Anualitat Anualitat 
2015 (12 agost– desembre) 120.044,85 

2016 (gener-desembre) 308.566,00 
2017 (gener-desembre) 308.566,00 
2018 (gener-11 agost) 188.521,15 

TOTAL 925.698,00 
 

TERCER.-  Aprovar el plec de clàusules administratives i tècniques particulars que 

regiran la gestió indirecta d’aquest servei. 
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QUART.-  Sotmetre a informació pública pel termini de vint dies hàbils els plecs de 

clàusules administratives i tècniques d'explotació de l’esmentat servei públic, 

mitjançant un anunci publicat en el BOPB, de conformitat amb 232.2 del 

Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 

179/1995, de 13 de juny. De no formular-se-n´hi, l’acord inicial esdevindrà 

definitiu. 

 

CINQUÈ.- Publicar la convocatòria de licitació en el BOPB, al tauler d’edictes i 

perfil del contractant de l’Ajuntament d’Alella www.alella.cat. 

 

SISÈ.- Facultar l’alcalde, o membre de la Corporació en qui delegui, perquè 

subscrigui tots els documents que siguin necessaris per fer efectius els acords 

precedents.” 

 

La Presidència obre la deliberació i pren la paraula la regidora Sra. Vilaró que manifesta 

que es tracta d’aprovar els plecs per tornar treure a concurs la gestió de la llar d’infants 

municipal. Com que l’import del conjunt del període màxim que són 3 més 1, 4 anys, 

sobrepassa el 10% del pressupost ordinari de l’any corrent, doncs per això s’ha d’aprovar 

per Ple. Bàsicament és un plec amb les mateixes condicions que el que està en aquests 

moments fins ara. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre els plecs de condicions de les licitacions, 

comentar alguna demanda que havien fet en alguna altra ocasió, que és incorporar 

criteris d’economia del bé comú, que és un tema que li agradaria que poguessin, si tenen 

la confiança de poder continuar a l’Ajuntament, proposar de forma més explícita en el 

proper mandat. Però ja ho han comentat altres vegades amb altres licitacions. Pel que fa 

específicament a les clàusules no administratives, tot i que s’està fent de forma informal 

convidar membres de l’oposició que hi prenguin part, no sap si es podria incloure en el 

plec, com a tal, que hi hagi a la Mesa de contractació un representant de l’oposició. I 

http://www.alella.cat/


18 

 

després, sobre les clàusules tècniques, li fa l’efecte que moltes escoles bressol ja ho 

entomen de forma molt decidida, fa molt de temps, incloure en els punts de menjador 

tot el que és menjar ecològic, menjar de proximitat. Han repetit els mateixos punts que 

en el seu moment van plantejar quan es va posar en marxa l’escola bressol, i creu que 

s’ha d’anar endavant en aquest sentit. 

 

La regidora Sra. Vilaró manifesta que només li diria que actualment ho estan fent. Estan 

utilitzant productes ecològics, estan utilitzant productes de proximitat. No cent per cent, 

però és una inquietud que l’actual concessionari té. Si, en les propostes que se’ls 

presentin, es proposa això com a millores, tindrà una puntuació, perquè també ho 

valoren. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que en el punt concret, que és el 3.1.2, que és el del 

servei de menjador, no hi ha cap referència en concret. I, d’alguna manera, si hi ha bona 

voluntat doncs perfecte, però com a potestat que té l’Ajuntament. Concretar-ho bé en les 

clàusules. Pensa que podria estar bé incorporar-ho. 

 

La regidora Sra. Vilaró manifesta que ho entomen per a la propera. 

 

El Sr. alcalde manifesta que, pel que fa a la qüestió de la inclusió d’un regidor de 

l’oposició, ell creu que ho podrien posar. En aquests moments la composició prevista era 

la Presidència, que és l’alcalde o el regidor en qui delegui, l’interventor, un tècnic 

d’Administració General, la tècnica d’Educació i el regidor o regidora d’Educació. Doncs hi 

inclouen un regidor de l’oposició. 

 

El Sr. secretari pregunta si serà designat per l’Alcaldia. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sí, però que ja ho decidirà el proper alcalde o alcaldessa. 
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El Sr. secretari manifesta que incorporarien aquesta petita modificació en la composició 

de la Mesa de contractació: un regidor de l’oposició designat per l’Alcalde o l’Alcaldessa. 

És el punt 14 del plec de condicions administratives. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) El regidor Sr. Berzosa manifesta que amb la vènia del Sr. alcalde i del respectable, ell 

es veu una mica amb l’obligació, almenys personal o moral, d’haver de donar una 

explicació del perquè, i es va fer públic, i inclús se li va demanar i va concedir una 

entrevista en algun mitjà local d’aquesta condició de candidat per a la següent 

convocatòria electoral i per què de la nit al matí ha deixat de ser-ho. I en aquesta 

obligació més personal que moral, vol il·lustrar, no només els seus companys 

regidors sinó també els veïns d’Alella, què és exactament el que ha passat. Molts 

d’ells sabran, perquè també ho havia fet públic, que era la seva voluntat de feia ja 

bastant de temps, bastant anys, no tornar a presentar-se a aquesta convocatòria 

electoral. Els motius els explicarà després o els il·lustrarà després, però era una 

decisió que en principi era ferma. Arribat el moment o la proximitat de la 

convocatòria, la direcció provincial del Partit Popular de Barcelona li va insistir que 

tornés a presentar-se, també alguns veïns d’Alella, però sobretot la direcció 

provincial del partit li va insistir que necessitava que ell tornés a ser candidat a 

Alella. Ell va plantejar objeccions, evidentment, sobretot perquè havia fet públic 

aquesta decisió prèvia de no tornar a presentar-se, entre altres coses considera que 

vuit anys dedicat a la cosa pública és temps més que suficient per contribuir-hi en el 

que es pugui o no. Però, per descomptat, en vuit anys pot estar el límit entre 

professionalitzar aquesta dedicació o ser pur servei. La direcció del Partit Popular li 
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insisteix, planteja objeccions primer, condicions després, que són acceptades per 

aquesta direcció provincial i, finalment, presenta la seva candidatura. Formalitza la 

seva candidatura davant l’òrgan competent del Partit Popular, que és el Comitè 

Electoral, que presideix el Sr. Jorge Fernández Díaz, fins fa poc amic seu, i encara 

Ministre d’Interior. Jorge Fernández Díaz, en la seva condició de president del Comitè 

Electoral del Partit Popular de Catalunya aprova la seva candidatura el 27 de març. A 

aquestes alçades vol creure o pensa que probablement per despistada, o perquè 

estaria preocupat detenint yihadistes que després no ho són, o no sap exactament 

què, però probablement se li coli la seva candidatura que s’aprova per aquest Comitè 

Electoral. Una vegada beneïda pel Comitè Electoral, es dedica a preparar programa 

amb el qual presentar-se davant d’ells o davant dels veïns, a buscar candidats entre 

els afiliats al Partit Popular d’Alella, i formalitzar la llista de l’equip amb què tenia 

pensat presentar-se. El Partit Popular, per una qüestió de falta de temps, 

probablement, vol, apurant terminis, el dissabte anterior al dilluns, creu que era el 

21 o 22, que finalitzava el termini perquè qualsevol partit polític formalitzés les 

candidatures davant les Juntes Electorals Competents, el partit l’insisteix que porti 

les acceptacions dels qui l’acompanyaran en aquest viatge, en el qual, insisteix, no 

volia anar, però al qual finalment es presta a anar. I el dissabte, cap al migdia, va 

arribar aquesta documentació a la seu del partit i quan tot just acaba de sortir de la 

seu del Partit Popular de Catalunya, al carrer Urgell, i de circular uns metres en 

moto, rep una trucada del president provincial dient-li “Hombre Javier, Jorge vuelve 

a poner problemas”. Com és possible? És un primer avís. Això el dissabte quan tot 

just acabava de deixar la documentació i, per tant, ja tenen una llista sobre la qual 

treballar i simplement un cap de llista a qui substituir. Diuen que no passa res i que 

ho arreglaran. Discorre el cap de setmana i dilluns al matí tenen la preocupació o la 

inquietud del ministre o l’interès del ministre, que, per cert, tenia reunió de 

ministres d’interior i d’assumptes exterior a Brusel·les, per resoldre problemes que 

entén que eren més importants com el lamentable accident de la patera amb què van 

naufragar varis immigrants que pretenien accedir a Europa. I bé, l’home es preocupa 

d’ell i del seu benestar i decideix ajudar-lo a recol·locar-lo en aquella decisió 
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anterior de no voler repetir després de vuit anys de ser regidor. I, literalment, 

sembla ser, que diu a algun responsable del partit que “Yo, a Berzosa, no lo quiero ni 

de suplente”. Són aquestes coses que passen en la política de partits de la qual 

després, si els seus companys li permeten, li agradaria fer algun comentari. El cert és 

que aquesta frase del president del Comitè Electoral ell la coneix a posteriori, de 

mans d’un dirigent del partit a Catalunya, i en aquell moment només se li manté la 

preocupació del ministre o de l’interès del ministre a ajudar-lo a tornar a la seva 

decisió anterior de no tornar-se a presentar. A la tarda, sobre les vuit de la tarda, el 

termini finalitzava a les dotze de la nit, li confirmen, fefaentment, no 

documentalment, perquè en aquest partit papers pocs, no només els sobresous no 

queden documentats, sinó ni tan sols aquestes resolucions, li confirmen 

telefònicament que el ministre efectivament l’ha ajudat a reconsiderar aquests vuit 

anys, i que ja està bé de dedicació al seu poble i que, per tant, es quedi a casa. 

També l’informen que una persona que ell havia recuperat en la seva llista, una 

persona afiliada al partit, que havia recuperat com a número 2 de la seva llista, 

aquell mateix matí no havia tingut cap inconvenient a acceptar una representació de 

“cuchillería Albaceteña” i deixar-li el mostrari a l’esquena acceptant substituir-lo de 

forma fulminant. Les coses són així, en el seu partit i en els altres. Li agrada que 

s’ho prenguin amb hilaritat perquè ell també s’ho pren així, però, lamentablement, 

això passa en la representació o en els partits polítics, en tots. El cas és que en 

contra de la seva voluntat acaba acceptant presentar-se i en contra de la seva 

voluntat, una vegada presentat, ha de retirar la seva candidatura. I, juntament amb 

aquesta retirada forçada pel Sr. ministre, els seus companys afiliats del Partit 

Popular, que no volien ja que aquesta companya anés de número 2, es despengen 

d’aquesta llista. I, finalment, el partit presenta una llista, no sap si al dictat del 

President del Comitè Electoral o d’algun subaltern, però el Partit Popular presenta 

una llista amb això que en política anomenen paracaigudistes i que en l’exèrcit, 

almenys en l’espanyol, en diuen cavallers legionaris paracaigudistes. Que són 

personatges que cauen i no se sap d’on, si d’un avió o d’un helicòpter, però que 

cauen. És una llista que, fins i tot, va tenir algun incident perquè, curiosament, la 
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llista que es presenta davant la Junta Electoral i que es publica en el Butlletí Oficial 

del dia 22, doncs apareix una candidata d’aquests paracaigudistes que també, per 

error, la llancen en un altre municipi com és Centelles i, per tant, aquesta companya 

del seu partit, té el do de la ubiqüitat, perquè deu ser un personatge diví, que pot 

estar en dues llistes municipals a la vegada. Sembla ser que se n’adonen, rectifiquen, 

sanegen la llista amb un nou cavaller legionari paracaigudista i, finalment, tenen 

una candidatura a Alella en la qual els companys del Partit Popular d’Alella no han 

volgut participar i en la que ell, evidentment, no hi és. Dit això, que és l’explicació 

concreta, no sap si breu, però almenys jocosa del que ha passat, ell vol fer un petit 

balanç d’aquests vuit anys i un previ. La seva vinculació amb el Partit Popular, no es 

deia aleshores així, es deia Alianza Popular, i comença en aquell moment dient-se 

Alianza Popular que era una federació de partits en l’any 1981. I ell es vincula a 

Alianza Popular l’any 1981, a través d’un partit que formava part d’aquesta federació 

que era el partit Unión del Pueblo Español. Aquell partit, d’alguna forma, en aquell 

moment ell era un jovenet, havia estat patrocinat per polítics que venien del règim 

anterior com Adolfo Suárez, Fernando Abril Martorell i Cruz Martínez Esteruelas, que 

era el president d’aquest partit. Dins de la federació hi havia diferents corrents, 

moltes elles hereves del règim anterior o de les sensibilitats ideològiques del règim 

anterior, tradicionalistes, carlistes, unes altres més socials, més falangistes. Aquests 

més socials o falangistes estaven una mica representats a través d’aquest partit o ho 

havien estat, malgrat que Adolfo Suárez va constituir el seu propi partit Unión de 

Centro Democrático. Des d’aleshores ha enganxat cartells amb la cara de Miquel 

Ángel Planas, Fraga, Hernández Mancha, Verstrynge, Eudardo Bueno. En tindria per 

empaperar la casa del marquès tres vegades, segurament, amb la de cartells que ha 

enganxat per aquest partit. I arriba un moment que ja se’n va apartar. En la seva 

època de facultat, és cert també que es va tornar a deixar embolicar, té certa 

tendència que l’emboliquin, i es va presentar com a candidat independent de 

l’organització catalana d’estudiants universitaris que era una espècie de sindicat 

universitari d’Alianza Popular. Es va presentar com a candidat representant de la 

Junta Electoral, eren llistes obertes, i recorda que va ser la primera vegada i se’n va 
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encarregar ell, que va afusellar les llistes del Senat amb paper salmó i tot, i allò, a 

partir d’aleshores es va institucionalitzar, almenys en la Universitat de Barcelona, en 

totes les facultats per elegir els seus representants amb llistes obertes. Va sortir 

elegit representant a través d’aquest sindicat vinculat al Partit Popular, Alianza 

Popular aleshores. I després sí que va tenir un parèntesi d’apartament, fins que el 

2004, i molts d’ells ho sabran, si més no alguna de les seves companyes regidora en 

va ser protagonista, en les eleccions municipals del 2003 els dos regidors del Partit 

Popular van facilitar obrir la porta al govern a Esquerra Republicana en aquell 

moment, amb un pacte de govern, i el febrer del 2004 hi va haver un incident del 

conseller en cap, Carod-Rovira, que segons es va dir o es va publicar, va agafar el 

cotxe del president Sr. Maragall i va anar a l’altra banda de la frontera no a veure 

una pel·lícula sinó a muntar la seva pròpia pel·lícula, generant una treva parcial 

d’ETA sobre Catalunya. Allò va obligar el president del Partit Popular, aleshores Josep 

Piqué, a forçar la ruptura dels pactes de govern que tenien en aquell moment el 

Partit Popular amb Esquerra Republicana a Catalunya, que si no ho recorda malament 

eren quatre o cinc, i un era Alella. Amb independència de les motivacions que 

tinguessin els companys que aleshores ostentaven aquella condició de regidors, el 

cert és que en aquell moment varen ser honestos, no van estar d’acord a trencar el 

pacte, i la prova d’això és que la seva companya, Ana Fernández, que en aquell 

moment estava treballant ja en col·laboració amb l’alcalde Francisco, d’aquella 

col·laboració, d’aquella entesa, han seguit treballant al llarg dels anys. Van tenir la 

honestedat de donar-se de baixa del partit, deixar les actes a disposició del partit, i 

aquella llista va córrer, que és el mecanisme que preveu la seva llei electoral, i va 

caure una d’aquestes dues actes en la quarta, cinquena o sisena, que era una afiliada 

del Partit Popular, Anneros Bloss, que ara serà la candidata que els veïns tindran o 

trobaran en la llista que el Partit Popular presenta juntament amb aquells 

paracaigudistes i la seva filla que l’acompanya de número 2. Anneros Bloss, amb la 

gallardia que va poder, va defensar les sigles del Partit Popular o el posicionament 

ideològic del Partit Popular, amb tots els problemes que implica el no ser nacional, i 

allà va estar i se la va anomenar presidenta. I en aquesta tessitura és quan Alberto 
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Fernández Díaz, també amic seu i creu que encara avui, no sap si demà però almenys 

fins avui ho era, Alberto Fernández Díaz, li va demanar, sabent que vivia a Alella, 

que per què no els donava un cop de mà perquè allò estava desarborat. I allà va ser 

el seu retorn a la vida política sota el paraigüa de la gavina que simbolitza el Partit 

Popular o “el albatros” diuen alguns, en qualsevol cas un ocell. És secretari general 

en aquella Junta, es recompon el partit, es recuperen afiliats, i arriben al 2007 que 

és l’any en què comença la seva singladura com a regidor. És l’any en què els seus 

companys de partit a Alella decideixen que sigui el candidat del Partit Popular en les 

eleccions municipals del 2007. Tot això mal que li pesi la que aleshores era regidora 

Anneros Bloss i presidenta del partit. I mal que li pesi també o l’oposició de la 

direcció de Partit Popular. De fet, ell ha estat un candidat sempre incòmode. Ha 

estat dirigent del Partit Popular, i alguns que el coneixen més saben que, fins i tot, 

ha estat membre o ha format part de l’aparell o de “los entresijos” o la cuineta del 

Partit Popular de Catalunya, però sempre ha estat un personatge incòmode, perquè 

vol creure que té criteri. No és que sigui un esperit lliure, però sí que té el seu propi 

criteri i el que està malament està malament. I si un amic seu amb el que menja a 

l’hora de pagar diu marxem i fem un “sinpa”, dirà que no, que han de pagar. Ho faci 

qui ho faci. És a dir, que li és igual que ho faci el Sr. Rajoy, el Sr. Aznar o el Sr. 

Fernández Díaz. El cert és que des del 2007, la seva candidatura, que era la 

candidatura que proposen els afiliats a Alella, es va vetar per la direcció provincial 

aleshores del Partit Popular. Fins el punt que, en aquell moment va haver de 

convocar una assemblea d’afiliats, en aquesta mateixa sala de Plens, on van 

concórrer uns 50 afiliats del partit amb la presidenta i regidora, i, finalment, la 

direcció provincial, que també va assistir a aquella assemblea, ha de tenir aquesta 

vena assembleària que no marxista, però una mica assembleari sí que deu ser, i en 

aquella assemblea van veure que els afiliats al Partit Popular d’Alella, o aquells 50 

almenys, estaven convençuts que Anneros Bloss no podia ser candidata i que havia 

de ser-ho ell. S’hi va presentar i la direcció del partit, finalment, també va haver de 

cedir. En el 2008, el Congrés de Catalunya del Partit Popular resulta finalment 

elegida Alicia Sánchez Camacho. En aquell Congrés de Catalunya ell va tenir un paper 
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important, bé important no, perquè sona a immodest, va tenir-hi un cert paper 

rellevant. Jorge Fernández Díaz, l’aleshores amic seu, era el president d’aquell 

Congrés de Catalunya i ell era el segon, el seu “machaca”, el secretari del Congrés. 

Aquell qui dóna fe del que succeeix en el Congrés, que valida les actes del 

compromissari, les votacions, els escrutinis. En aquell Congrés, que va ser complicat, 

perquè hi havia la candidatura de Montserrat Negreda i va tenir certa repercussió 

mediàtica, Jorge Fernández Díaz i ell van compartir la direcció del partit, durant 

aquell procés congressual com a màxims representants del Partit Popular de 

Catalunya, en la condició de president i secretari. Després va venir el Congrés 

provincial, ell va exercir idèntica funció. Arriben al 2010. Alicia Sánchez Camacho 

considerava que ell formava part del seu equip. Ell sempre ha pensat que treballava 

per al Partit Popular, amb independència de qui estigués liderant el Partit Popular i 

amb independència de les simpaties que pogués tenir, majors o menors, per alguns 

dels seus dirigents o millor dit dels dirigents del seu partit, perquè a ell no el 

dirigeix ningú o el dirigeixen pocs, la seva dona i a estones. Arriba l’any 2010, any 

de convocatòria electoral, d’eleccions autonòmiques, la presidenta Alicia Sánchez 

Camacho i el secretari general de Catalunya Jordi Cornet, li demanen estar en el seu 

equip de campanya i compten amb ell per ser diputat de Catalunya. Li demanen a 

canvi que s’encarregui de la realització del programa electoral d’aquelles eleccions 

autonòmiques en companyia de la seva companya Llanos de Luna, actual delegada 

del govern a Catalunya, i del seu company Santi Rodríguez, actual portaveu adjunt 

del grup parlamentari. Entre els tres van preparar el programa electoral d’aquelles 

eleccions autonòmiques per a novembre de 2010 i arribada la convocatòria electoral, 

arribada la publicació de les llistes electorals al Parlament de Catalunya, resulta, 

quelcom similar a això d’ara, doncs va desaparèixer fins i tot de suplent. En aquell 

moment, no hi havia cap malentès entre ell i Jorge Fernández Díaz, i probablement, 

bé probablement no, el motiu pel qual se’l va defenestrar en aquell moment, el Partit 

Popular o una gran part de la direcció del Partit Popular de Catalunya i de Barcelona 

estava en mans de gent especialment religiosa, per qualificar-ho d’alguna forma, 

igual que el ministre, propers a una congregació religiosa que és “La obra de Dios” 



26 

 

l’Opus Dei. I, entretant, i com a conseqüència d’uns problemes a Mataró, a ell se’l va 

etiquetar o se’l adjectivar en un determinat sentit. Allò li va acabar passant factura 

després d’haver preparat el programa electoral i va acabar essent “cepillado” com es 

diu vulgarment, d’aquella llista al Parlament. En aquell moment, el 4 de setembre de 

2010, en un acte, ell aleshores era defensor de l’afiliat del Partit Popular de 

Catalunya, a més era vicesecretari general comarcal, pensava, en aquell moment 

encara, que, des de dins dels partits, es podia regenerar, d’alguna manera, la vida 

democràtica dels partits polítics. Ell havia elaborat reglaments comarcals, l’estatut 

del defensor de  l’afiliat a nivell nacional, pensant que des de dins es podien generar 

vies més democràtiques o més transparents d’elecció dels propis dirigents del partit. 

Ell tutelava la junta comarcal, en aquell moment, la seva condició de vicesecretari 

general comarcal tutelava el Partit Popular també a Mataró, que és la seva comarca, 

la capital d’aquesta comarca. Per uns problemes locals, se l’omet, se l’obvia d’aquesta 

llista electoral, però com deia, el 4 de setembre, en aquesta condició de defensor de 

l’afiliat, juntament amb l’actual secretària general Ma. Dolores de Cospedal, van 

celebrar un acte, amb altres dirigents, per descomptat, un acte a Barcelona, en què 

es fa lliurament de carnets a nous afiliats, no recorda si eren 300 o 400 nous afiliats, 

i ell, en la seva condició de defensor de l’afiliat, responsable de les afiliacions del 

Partit Popular a Catalunya, juntament amb la secretària general del partit, Cospedal i 

Alicia Sánchez Camacho, presidenta, van lliurar carnets als nous afiliats. Després 

d’aquell acte, Jorge Fernández Díaz, amic, Alicia, prenent alguna cosa i comentant 

una mica l’acte, li fa un encàrrec professional del qual no pot donar detalls, però li fa 

un encàrrec professional en la seva qualitat d’advocat, que ell accepta o condiciona 

acceptar una vegada que l’instrueixi sobre en què consisteix el procediment, perquè 

era un procediment que només estava pendent de celebració de judici al mes 

següent, a l’octubre.  Dos dies de judici, un mes i mig després, i que ell no havia 

participat en la instrucció i que, per tant, no tenia el control de l’assumpte, ho 

condiciona a instruir-se, veure exactament el que s’ha fet i en quines condicions 

està, i, finalment, accepta l’encàrrec. Celebra el judici, presenta la seva minuta 

bonificada en aquesta condició d’amics i durant tres anys n’eludeix el pagament. 
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Jorge Fernández Díaz i la resta de germans n’eludeixen el pagament. I aquest és el 

motiu real de perquè no serà regidor. Tres anys després, ell advertint que no li 

deixaven més remei, més opció que reclamar aquesta minuta professional 

judicialment. Efectivament presenta una “jura de cuentas” davant un jutjat de 

Barcelona, davant un jutjat penal, i aquest jutjat requereix al ministre de l’Interior 

en el seu despatx perquè li pagui al seu company i amic o ex amic aquella minuta 

que no volia pagar. Aquest és el motiu real. Aquesta ha estat la primera “jura de 

cuentas” que ha fet en 21 anys d’exercici de la seva professió d’advocat, 

lamentablement contra ell. I essent perfectament conscient i aprofitant que se li 

preguntava en un debat d’una televisió pública sobre unes declaracions que havia fet 

el president Rajoy de millora o d’indicis de millora de l’economia general, la 

moderadora i presentadora li va preguntar quina era la seva opinió sobres aquestes 

declaracions del president Rajoy, i, evidentment, no qüestionarà les dades que té el 

president del govern, que són dades macroecòmiques que ell, com a ciutadà de a peu 

pot conèixer o no, a través dels mitjans de comunicació. Però el que sí va dir és que 

ell les dades microeconòmiques, que són les que afecten en el dia a dia els ciutadans 

de a peu, i justament aquell dia que el president va dir “Espanya està millor que un 

any enrere” ell estava pitjor que feia un any, doncs va dir que Javier Berzosa avui, 

no el regidor ni el polític, sinó Javier Berzosa avui està pitjor que fa un any perquè 

acaba de presentar avui al Jutjat la seva primera reclamació judicial a un client que 

no li paga i lamentablement un amic i un company de partit. Se li va preguntar i ell 

va dir de qui es tractava i ja no va tenir l’honor de seguir gaudint d’aquell plató de 

televisió mai més, perquè automàticament es va produir una trucada del Sr. ministre 

a l’alcalde d’aquella ciutat i allà es van acabar les seves participacions en aquell 

programa televisiu també. Aquest és el motiu, haver dit públicament que el Sr. 

ministre no pagava al seu advocat, que, a més, era un amic, era del partit, una 

quantitat ridícula, que al final van ser 2.000 euros. És el motiu real pel qual el Sr. 

Jorge Fernández Díaz se l’ha guardat i l’ha vetat com a regidor. I dit això, que és el 

cas particular, per acabar, voldria fer una reflexió que aquí deixarà. I és que, amb 

tota humilitat i des de la convicció, no només de l’experiència personal sinó des de 
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la més profunda convicció, i ningú el podrà taxar de ser sospitós i simpatitzant de 

Podemos, però ell té la ferma convicció que la representació política manifestada 

exclusivament a través dels partits polítics, que és el règim parlamentari del qual es 

doten en la transició, en l’Estat, i en la resta d’autonomies, probablement és un 

mecanisme que caldria revisar. I caldria revisar, i el fet que apareguin grups com 

Podemos no deixa de ser una alerta que això necessita una revisió profunda. No és 

només un “restyling” el que fa falta és una revisió profunda. Si, a això, s’hi afegeix 

aquestes corrupteles, perquè això que li ha passat a ell és una “corruptelilla” d’anar 

per casa, però corrupcions greus i serioses, perquè cada dia pràcticament es 

desperten o esmorzen llegint el diari que hi ha un nou aficionat a la Nocilla. En 

aquest país sembla que a tot el món, sobretot a la classe política, li encanta 

“trincar” el pot de Nocilla i posar-se Nocilla fins a les celles. És a dir, a la classe 

política, hi ha honroses excepcions, però la classe política està viciada en general, 

amb totes les excepcions honroses que hi pot haver, que segur que n’hi ha. I, 

segurament aquí, els seus dotze companys són un exemple d’això. Però, 

probablement, els polítics més significatius no són els que millor o més exemple els 

estiguin donant. I ell deia això, que la representació política canalitzada 

exclusivament a través dels partits polítics, quan tots els partits polítics funcionen 

com funciona el seu i com funcionen els altres, doncs potser caldria revisar-ho. I 

caldria generar unes altres vies de representació que puguin complementar el dels 

partits polítics. No sap si del total de diputats que té el Congrés dels Diputats o el 

Parlament de Catalunya, una tercera part hauria de ser coberta a través d’aquesta 

representació mitjançant partits polítics, i que els dirigents que en cada moment 

tinguin els partits polítics col·loquin a qui els convingui, perquè finalment acaba 

sent així; una tercera part a través d’associacions professionals o sindicals; i una 

tercera part a través d’associacions com d’estudiants, pares de família. No ho sap. 

Caldria buscar unes altres vies cíviques de representació que complementessin 

l’exclusivitat que ara té el règim polític que és dels partits polítics, probablement. I 

això és una reflexió que ell fa temps que es fa, que segurament Pablo Iglesias se la 

va fer d’una altra forma quan parla de la casta, però en el fons no deixa de tenir raó. 
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I d’aquí aquesta desafecció dels ciutadans, aquest desencant, aquest “tots són 

iguals”. I, al final, com que tots són iguals i tot s’hi val, doncs quasi que es 

conformen i no es queixen. A ell, molts companys, fins i tot dirigents del Partit 

Popular,  li han dit que per què posa en el seu Facebook això que li ha fet el Jorge. 

Doncs perquè si algú no ho fa seguirà passant. I encara que ell ho posi no és una 

garantia que deixi de passar, però, com a poc, el ruboritzarà una mica i igual per al 

següent s’ho pensa. Ell creu que arriba un moment en què s’ha de dir prou davant els 

atropellaments, les injustícies, els abusos. I s’ha de dir prou també a persones com el 

seu ex amic Jorge Fernández Díaz que porten quasi quaranta anys vivint de la cosa 

pública, i, a més, presumint en privat que en fa més de trenta que només es desplaça 

amb cotxe oficial i això li permet, en la seva declaració de béns al Congrés dels 

Diputats, declarar que té un Ibiza de vint-i-vuit anys. Aquestes coses han d’acabar i 

els ciutadans ho han de saber. Entre tots han de posar un granet de sorra per 

regenerar la política federal. Perquè la política és un art, però és un art en mans 

d’artistes. Però artistes de l’exercici, de la política, del saber gestionar la cosa 

pública. Si s’ha obert la porta a altres tipus d’artistes, que són els artistes del 

filibuster, doncs això no va bé. Aquesta és la reflexió que volia fer. I respecte 

aquests vuit anys, per a ell ha estat un honor. Anava a dir un plaer, també, però a 

estones menys. Ha tingut algun desencontre amb algun dels seus companys, encara 

que hagi estat amb afecte, i es dirigeix al regidor Marc Almendro. Però sí ha estat un 

honor i un plaer compartir aquest seient, en aquest mandat en aquest costat i en 

l’anterior en l’altre, amb els seus companys regidors. Tots ells són persones honrades, 

que segur que estan aquí i els que vulguin seguir estant-hi i es tornin a presentar els 

desitja el millor a tots. Però tots estan aquí i voldran continuar sent-hi, perquè en 

realitat igual que ell, quan va arribar, volen ajudar que el poble sigui millor demà del 

que és avui. I per a molts d’ells, com per a ell, Alella no és el poble, no és el lloc del 

món on han nascut, perquè ell va néixer a Barcelona i és barceloní, i allò no ho va 

poder elegir. Però sí que sent gran va escollir viure a Alella i això és una elecció. I 

quan un opta per quelcom ho fa voluntàriament amb tot l’amor. I per a ell ha estat 

un honor treballar, estar aquí amb els seus companys, aquests quatre anys amb els 
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que aquí l’acompanyen, els quatre anys anteriors amb alguns d’ells i uns altres que 

no hi són i que citarà. Els que estan aquí que el disculpin que no els citi però ja els 

veu. Els que no estan aquí són Josep Maria Serés, Marta Giralt, Àlex Asensio, Jaume 

Ponsa, Sergi Freixas, Albino Gallo, que el pobre va fallir, Francesc Reverter, Carmen 

Tort. I creu que no se’n deixa cap. També Benjamí Izquierdo i la seva amiga Laura 

Aloy. Ha estat un plaer estar amb ells i haver servit el que hagi pogut servir. Ara es 

comentava això del representant de l’oposició en la Mesa de contractació, i va ser 

una proposta seva que l’alcalde o l’equip de govern va recepcionar, i que no és més 

que una mostra més de transparència d’aquest govern, encara que sigui d’esquerra. I, 

probablement, i amb això acaba, a tots els diferencien coses, sobretot en allò 

nacional. Perquè ell estarà millor o pitjor en el Partit Popular, i no sap si demà hi 

estarà o l’acompanyaran a la porta també o a la piscina sense aigua, no ho sap. Però 

ell està on està i ells estan on estan. En allò nacional està clar que tenen serioses 

diferències, en la concepció i organització territorial de l’Estat, però, de no tenir-les, 

tots ells són bons gestors i l’alcalde també ha demostrat que ha estat un bon gestor. 

I diu als veïns que poden confiar en qualsevol d’ells estupendament. No sap si es 

deixa res o falta algú. Si ha pogut molestar o ofendre a algú al llarg d’aquests vuit 

anys perquè sap que és vehement, bé l’únic que l’ha encrespat una mica ha estat el 

Marc Almendro, però si ha pogut molestar o ofendre a algú espera que el sàpiga 

disculpar, perquè mai hi ha hagut res personal encara que a vegades s’hagi pogut 

mal interpretar. Moltes gràcies. 

 

El Sr. alcalde manifesta que si algú vol intervenir els demana una mica més de 

brevetat. 

 

B) El regidor Sr. Llorca manifesta que “largo me lo fiais”. La veritat és que tenia ganes 

també d’adreçar-se a ells, els companys regidors i a la ciutadania i els amics que 

estan aquí, perquè com saben ell no va a les llistes i, per tant, no tornarà a ser 

regidor, això queda clar, és segur. I això li dóna peu a explicar la seva història 

política. No ho farà perquè les seves raons són molt diferents. Entén molt bé el que 
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ha fet el regidor Sr. Berzosa. Ell es volia limitar a dir un parell o tres de coses. La 

primera és agrair a la gent que treballa en aquest Ajuntament, aquí en tenen una 

representació a través de l’interventor, el secretari general, diversos treballadors que 

es coneixen des de fa molts anys perquè són les persones que, evidentment, és la 

seva feina professional, però de seguida veus quan en un lloc hi ha gent que, a més 

a més, posa amor en la feina que fa o no, posa dedicació o no. I és important dir 

que a Alella les coses funcionen. En segon lloc, evidentment, a la ciutadania, a ells, 

a alguns d’ells que han vingut pràcticament a tots els Plens i que és molt d’agrair. A 

vegades, des d’aquí, sembla que això no es veu, però sí que es veu. Es veu l’esforç 

que representa al llarg de l’any, dies que plou, dies que fa fred, etcètera, i que vénen 

per fer allò que s’ha de fer, que és escoltar directament i intervenir si cal. Per tant, 

també el seu agraïment. El seu agraïment també als companys regidors. Ha estat un 

plaer estar amb ells, aquesta és la veritat. Està d’acord amb el Javi, i ell ho ha dit 

molt bé, creu que Alella pot estar orgullosa dels seus representants. Per tant, també 

ho diu sense cap mena de problema, independentment dels partits polítics i les 

formacions polítiques. I, després, li agradaria també explicar-los senzillament el seu 

cas, és molt simple i molt senzill. El seu compromís era per aquest mandat. Amb la 

Cristina ja ho havien parlat així. Per la seva experiència en el terreny cultural i 

educatiu, mirar de posar el seu granet de sorra. Com va fer en el seu dia de 

nomenament de regidor, pel seu amor per Alella, i així ho ha intentat fer sempre, en 

cada moment, en qualsevol decisió o en qualsevol suport que hagi pogut donar. I 

això el porta a una satisfacció important. Creu que aquest ha estat un mandat 

important. I ara el que dirà pensa que ho pot dir, perquè no ho diu ni des d’un grup 

municipal, ni des d’un partit, ni des de govern, ni des de l’oposició, creu que el 

consistori ha acabat aprovant en aquest mandat una sèrie d’accions que són 

importantíssimes. Un mandat en el qual s’aprova un POUM, posant per cas, no és 

qualsevol cosa. Ell, personalment, està molt content de saber que s’ha intentat fer 

una acció positiva que la gent que vindrà després pot perfeccionar, pot fer el que 

hagi de fer, el que consideri que ha de fer, però que dóna una projecció de futur a 

Alella molt interessant i molt important. Li sembla que no ha estat un mandat fàcil. 
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La crisi econòmica, molts elements que han fet que molts ajuntaments realment 

passessin moments molt difícils en la seva gestió. Ell diria que aquest consistori 

acaba amb una solidesa financera i institucional molt elevada. Per tant, li sembla 

que també és un motiu per a l’optimisme enmig dels elements negatius que tenen en 

el seu entorn per poder-ho valorar. I, evidentment, moltes altres coses que ara no 

cal fer esment. Però sí que creu que el debat que hi ha hagut i que ha condicionat 

també les dialèctiques entre oposició i govern, en un moment determinat, com ha 

estat el futur del Casal d’Alella. I ell sí que els demana aquí també entre “el 

respetable” com diria el seu amic Javier Berzosa, perquè sí que hi ha persones que 

aniran a llistes, ell personalment, i consta en acta, ha fet una defensa molt 

aferrissada del que representa la biblioteca com a element cultural clau actualment, i 

especialment a Catalunya. Per tant, sí que demanaria als futurs regidors que això que 

ha estat possible encetar en aquest mandat doncs es pugui culminar en un temps 

raonable. Per tant, aquests elements li sembla que són importants, com altres que 

considera que són molt importants a la vida alellenca i que finalment han sortit, com 

el cas de la Torre del Governador, que li sembla que s’ha afrontat amb valentia. Un 

tema molt difícil, molt complex, però molt important. Segurament altres que han de 

sortir en el pròxim mandat. Però sobretot hi ha una cosa que, a ell, li sembla que fa 

molt potent a Alella, que són els signes d’identitat. Els signes d’identitat alellencs 

són molt especials. Es refereix per exemple a La Verema, perquè és el cas que tots 

poden tenir com més d’èxit a dins no només de la comarca sinó de Catalunya. Però 

n’hi ha molts d’altres. Molts elements, alguns d’ells petits, però que fan que Alella 

tingui un teixit associatiu, una col·laboració per part de molta gent en molts actes. 

A ell, li encanta quan està amb el Quico, el seu fill, compartint amb ell tot el tema 

de Sant Antoni, tot el tema dels animals, etcètera. Creu que això és molt important 

que els regidors que vinguin ho valorin, perquè la sensibilitat també és un punt que 

falta a la política. I és una de les coses que en un moment determinat intentes, molt 

modestament enmig d’aquest oceà que és el món de la política, posar-hi una mirada, 

cosa que sempre és difícil, però que en moments determinats pots aconseguir que 

alguna cosa vagi per on creus que l’humanisme pot tenir un sentit. Des d’aquesta 
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perspectiva, creu que les possibilitats d’Alella són molt bones i ho diu sincerament. 

Creu que la capacitat de prosperitat d’aquest poble és molt elevada. I, per tant, 

anima els futurs equips i desitja també molta sort als qui van de candidats en les 

diferents formacions. Si val aquesta reflexió, doncs que la tinguin en compte. És una 

aportació modesta. Coquetament, com a poeta, li agrada molt aquell dia que va 

recitar un vers de l’Espriu, que va constar en acta. No sap quants ajuntaments de 

Catalunya tenen poemes constant en acta, però Alella sí. Una petita “chulería” que li 

va agradar de fer i ja està, tenen un poema de l’Espriu en acta, en aquest mandat. I 

moltes coses, molts detalls, molts moments que fan que, en definitiva, quan arriba 

aquest moment, dius “ostres” una persona amb vocació pública com ell no continuar 

és dur. Avui no està molt content, ja els ho diu, no està molt exultant, però és la 

seva decisió. És una decisió conseqüent amb un compromís en el món de la cultura i 

de la creació molt fort, com ja saben, i que fa que en els pròxims temps estarà, com 

deia ara en un company, picant pedra. Moltes hores de solitud, treballant i, en 

definitiva, creant. Aquest serà el seu compromís immediat durant aquests anys 

honestament els ho diu, però que, evidentment, va lligat a Alella. Ja saben que el 

veuran per aquí, a la plaça tranquil·lament, passejant, parlant amb la gent, 

col·laborant i fent el que calgui. I també convertint Alella en matèria literària, cosa 

que ja ha fet i cosa que continuarà fent. Per tant, aquest compromís seu amb el 

poble va molt més enllà de la política i agafa altres dimensions. Alguns d’ells ho 

saben bé, ho han compartit, companys, regidors, que ja han parlat, i, per tant, es 

sent, des d’aquest punt de vista, molt honorat per ells, els ho diu sincerament, i amb 

ganes de continuar aquest diàleg i aquest compromís amb ells. Hi ha una cosa que 

sempre li ha agradat molt també d’Alella que és el seu escut. Creu que aquest escut 

que tenen és un meravella. Aquesta mena d’ala que els fa volar, que els porta a un 

món més enllà. Ell creu que sempre mirar més enllà és bo. I des d’aquest punt de 

vista només se li acut una expressió per acabar les seves paraules que és molt simple 

però molt convincent que és dir “Visca Alella”. Gràcies.  

C) La regidora Sra. Rubio manifesta que després d’aquestes dues grans oratòries del Sr. 

Berzosa i del poeta Vicenç Llorca, espera que no ho comparin perquè les seves 
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paraules són molt simples. Serà breu,  però vol començar tenint un record per les 

tragèdies que estan vivint, tant a l’Índia amb més de 5.000 morts, com per als 

immigrants del Mediterrani, els accidents aeris, les guerres i totes aquestes notícies 

que els esgarrifen. Després d’això i per compartir amb tothom aquest últim Ple 

d’aquest mandat, els vol dir que va entrar a l’Ajuntament amb poca experiència en el 

món de la política. Per si alguna persona no coneix el seu nom és Rosa Rubio. És una 

dona normal, mare de dos fills, deslligada de compromisos, i amb la il·lusió i l’esforç 

de prestar un servei públic a tot el seu poble d’Alella. Ha buscat sempre la proximitat 

amb els seus veïns i amb les seves veïnes, els companys, les companyes, els 

treballadors del Consistori, la Maria Dolors, les Montses, l’Eli, i no vol seguir perquè 

no vol que se li oblidi ningú que li sabria molt greu. Aquesta proximitat ha sigut del 

dia a dia. I està molt satisfeta perquè potser avui molts d’ells són amics seus. Ha 

treballat amb el cor obert i actitud positiva i això l’ha ajudat molt a superar les 

dificultats i certes actituds per fer una bona feina per al poble i procurar sempre ser 

útil. Hi ha estat molt a gust. Espera haver deixat una empremta en aquest període 

tan curt, però sobretot pot dir que ha treballat amb il·lusió honestedat, 

transparència i amb “companyerisme”. “Companyerisme” no està ben dit, ja ho sap, 

és companyonia però, a ella, no li sona gens bé. Tenen un poble meravellós. Viuen 

en una situació geogràfica molt privilegiada i està segura que el que tots volen és el 

millor poble del món, que per a ella és Alella. Es tanca una etapa i en comença una 

altra. Li agradaria tornar entre ells per poder continuar treballant una mica per tot el 

que estima: poble, veïns i amics. I acaba agraint a tots i a totes, amics, menys 

amics, companys, per la seva bona acollida. I al Sr. alcalde, principalment, per 

l’oportunitat d’haver pogut treballar i compartir el compromís polític pel bé comú. 

Moltes gràcies i espera tornar-los a veure a tots. 

D) El regidor Sr. Almendro manifesta que, en el seu cas, no se’n va. Ell continua, però sí 

que és veritat que possiblement va una mica més enrere que l’última vegada i que 

dependrà de la ciutadania si acaba assegut un altre cop en aquestes taules o no. Per 

tant, tot dependrà de la votació. Ell no se’n va, continua ben present, tant a les 

llistes com en el partit, com ho ha estat fins ara. Però sí que és cert que respecte fa 
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quatre anys va una mica més enrere. Una decisió purament professional i fins i tot 

també de dedicació. Fins ara ha estat dedicant moltíssimes hores aquí, a 

l’Ajuntament i, a partir d’ara, una miqueta també es vol dedicar a un altre àmbit. És 

una decisió que, com deia abans els Vicenç i, segurament, com el Javier pensa i no 

diu o no ho ha dit explícitament d’aquesta manera, però que és molt difícil. En el seu 

cas ha estat molt difícil. Ell va acabar amb vint-i-dos anys la carrera i ja va estar 

aquí. De fet, fa vuit anys anava de número set i de pocs vots no va sortir també, 

però aleshores tenia divuit anys i hagués sigut també diferent compaginar carrera i 

estar aquí present. Però aquests quatre anys, possiblement pot parlar més 

properament dels companys del seu grup, que es desviuen pel poble i treballen des 

de dins. A vegades es veu tot molt fàcil i no ho és tant. Ell sempre diu que és un 

honor increïble poder treballar per al teu poble. Ho és i és apassionant. I els 

moments durs que tens igualment no fan caure la balança cap a estar trist. Però sí 

que hi ha moments difícils, perquè servir el teu poble és difícil. Implica molta 

dedicació i implica a vegades prendre decisions que no t’acaben de convèncer perquè 

tot implica uns recursos econòmics al darrere que també has d’anar vigilant, 

òbviament, i fer aquesta bona gestió. Creu que es denota que tots els anys que porta 

el seu partit al govern i el seu alcalde en primera persona, que aquesta gestió 

existeix. Vol dir aquest fins després. Prendre aquesta decisió ha estat una situació 

també difícil, ho reconeix. Però d’altra banda, el tema en qüestió, vol defensar i 

destacar que creu que ha estat un govern molt fort i que s’ha fet molta feina. I, 

concretament, les àrees que ha tingut el gran privilegi de poder tirar endavant i 

treballar amb el personal que està en elles, doncs creu que s’ha fet molta feina. 

Òbviament sempre se’n pot fer més i, òbviament hi ha errades pel camí, però pot 

estar molt orgullós de tota la feinada que s’ha fet. A Medi Ambient, amb el difícil i 

important gran canvi que significa i significarà per al poble el nou servei de residus. 

L’ampliació de l’EIN també. Passar a protegir gairebé la meitat del poble com a espai 

d’interès natural. També a l’àmbit d’Esports, per no entrar molt dins de cadascuna de 

les regidories, però amb la transformació, la potenciació d’aquest àmbit dintre del 

poble amb el programa i els premis d’Alella valora l’esport. Aquella nit que tot el 
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poble es concentra en l’esport en el municipi i es fa el reconeixement dels 

esportistes. Però també preocupar-se, conjuntament amb el companys, pel tema dels 

equipaments, d’anar-los millorant i de preveure’n. I molta feina de formigueta, 

aquesta que deien abans, que no ha portat una gran imatge d’un nou gran 

equipament, però que sí que es fa una feina de formigueta pensant en el poble i 

desvivint-se per preveure els següents passos que han de donar-se i començar a 

treballar perquè demà siguin una realitat. Perquè si no comencessin a treballar avui, 

demà estarien encara molt més lluny del que estaran i que estan preparats ara, i amb 

el suport de les entitats. I Adolescència i Joventut, que va començar com a 

Joventut. Des del principi era la nineta dels seus ulls podria dir, perquè en aquesta sí 

que tenia unes idees molt, molt, i molt clares de com potenciar-ho. Creu que en 

aquesta àrea s’ha fet moltíssima feina. Un nou equipament unificant els dos 

anteriors. Amb tota la feinada que s’ha fet amb les noves programacions, tant per a 

joventut com per a adolescència. Amb la creació del Cap de Setmana Jove que no 

existia anteriorment. Amb l’increment i l’especialització dels treballadors que hi ha a 

l’àrea. Ell va dir a la revista Alella, quan li van fer l’entrevista abans d’entrar-hi, que 

què esperava quan sortís d’aquí. I ell va dir que esperava, quan passessin quatre 

anys, poder sortir de l’Ajuntament, encara que fos per després tornar-hi a entrar, 

però sortir al cap de quatre anys amb la mateixa dignitat amb què havia entrat. I ell 

creu que pot estar satisfet que, això, ho acompleix i que, com deia, amb un orgull 

increïble però ha treballat tot el que ha sabut i ha pogut. I vol agrair la feina al 

personal en general de la casa, però a Esports a l’Esther, que va estar al principi amb 

ells i que ara està a Cultura; a en Ferran i a en Pere, i als monitors de l’EIE en 

general. A Joventut a la Mar, a la Paula i a la Marta. A Medi Ambient a l’Esperança i 

a en Jordi. A tots els regidors en concret, però sobretot, en el seu cas, als regidors 

que formen part de la seva candidatura, del projecte amb què es van presentar i que 

han estat tirant endavant conjuntament. A tots ells, perquè la veritat és que ha estat 

molt fàcil, perquè tots ells tenen molt clar que estan aquí per servir el poble i que 

només es guien per l’interès general del poble. I, amb aquesta base, no han tingut 

cap problema al dia a dia. Creu que s’ha fet, com ha dit abans, moltíssima feina, i no 
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hagués estat possible si no hi hagués hagut aquesta entesa no a nivell de companys 

de govern, sinó aquesta entesa a nivell personal, de tenir aquests objectius tan clars. 

I, per últim, també, i tots ells ho compartiran, un agraïment o una disculpa a la 

família, perquè estar aquí dedicant les hores que hi dediquen al projecte, de dilluns a 

divendres però potser més encara dissabte i diumenge, doncs això és difícil, a 

vegades, d’entendre i de compaginar amb la família. I volia expressar aquest 

agraïment a la seva família en concret i no entrarà ja en les amistats que són difícils 

de mantenir i poder anar alimentant amb una mica de la seva presència de tant en 

tant per no perdre-les. Però a la família sobretot per haver-lo acompanyat en aquest 

trajecte i haver estat al seu costat donant-li suport. I amb això només volia dir 

aquest fins d’aquí poquet, perquè, si tot va bé, segur que continuarà treballant. I en 

tot cas treballaran des de dins o des de fora, i des d’on calgui pel bé del poble. 

Moltes gràcies. 

E) El regidor Sr. Bardes manifesta que no anava a parlar, però dirà quatre paraules 

perquè potser ell també s’acomiada. No ho sap, perquè segons els escrutinis d’una 

revista local els deixa fora ja. I ha dit millor que s’acomiadi per si no torna a estar 

aquí. Agrair a tots els seus companys, tant de l’oposició com del govern. Demanar 

disculpes si alguna vegada ha estat fora de lloc. Destacar a tots en general. I en 

particular la seva època dels quatre anys del Consell de l’Habitatge amb la Glòria 

Mans al costat, que si algun dia faltava ella li passava els apunts i si faltava ella tal, 

però no faltaven quasi bé mai. Eren dels que hi anaven més. El Javier, l’ha tingut 

quatre anys aquí al costat. Ha sigut dur, però realment ell creu que ha sigut 

gratificant i de veritat que té un amic aquí. Volia dir al Javier que si arriba a parlar 

de la manera com ha parlat l’últim tros, quan ha parlat de temes assemblearis i de 

consensuar-ho tot i tal, si ho hagués parlat l’haguessin portat a les seves llistes i 

hagués estat aquí un altre cop. De veritat, moltes gràcies a tots ells i al públic que 

està aquí ara. I no sap si es veuran. Potser no o potser sí. 

F) La regidora Sra. Marzo manifesta que segur que es veuran amb en Josep. Donar 

també les gràcies a tots els companys. No repetirà coses que ja s’han dit. Gràcies al 
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Marc que és el que com a membre de govern s’acomiada. Pensa que la decisió que 

pren és bona. Creu que ha pres una decisió molt coherent i valenta. Veurà que a fora 

la vida també és dura i també és difícil. Totes les feines ho són. Molts feines ho són. 

Però volia agrair-li sincerament la dedicació que ha tingut i la decisió que ha pres, 

que insisteix que és valenta. En el Javier donar-li la raó, però molt clarament. Primer 

per la posició que ha pres personal. Li dóna tot el suport. I també donar-li la raó en 

l’última part que comentava ara el Josep i dir-li que segurament per això en aquestes 

eleccions municipals hi ha moltíssimes més plataformes ciutadanes presentant-se a 

les eleccions que mai. I precisament per això, molts partits polítics de tota la vida 

reixen i van endavant, perquè ho fan també en coalició amb plataformes ciutadanes. 

I aquesta necessitat de regeneració política està a tots els nivells a l’administració, i 

tant de bo vegi gent que vulgui tirar del carro i millorar-la. Donar també moltes 

gràcies al Vicenç pel que ha pres d’ell aquest temps i també subscriu totes les 

paraules d’agraïment que ha fet. No vol fer un balanç de com ha vist ella el govern ni 

de les coses que han entomat. Primer perquè els cansaria i no és el moment de fer-

ho, però sí que fa un brindis al sol en el sentit que potser haurien de dedicar un Ple 

a l’any a fer un cert “estat d’Alella” i a fer un balanç com a regidors, com a grups, 

dels temes importants. Això ajudaria a reorientar també el curt i el mig termini. És 

una proposta que llança ara i que segurament podrien entomar. Dir-los també que ha 

notat, a vegades, faltar més veus de dones en aquests Plens. Que les dones han 

intervingut poc en general i que hi haurien d’intervenir més. Desitjar que en els 

Plens del proper mandat hi hagi tanta gent o més de la que hi ha en aquests 

moments, tot i que molts d’ells estan aquí perquè esperen estar aquí en el proper 

mandat i que espera que sigui així, per descomptat. Però han d’aconseguir entre tots 

generar interès a la ciutadania pel compromís de seguir el dia a dia del poble, de 

participar del poble i de fer-lo créixer, perquè ho han de fer entre tots. Desitjar sort 

als companys com ha comentat abans. I, finalment, agrair a l’alcalde, que creu que 

en aquests últims quatre anys, des del seu punt de vista i com a portaveu del grup, 

pensa que han d’agrair-li que el to, l’actitud i, en general, la relació en el Ple i fora 

del Ple ha millorat considerablement en relació al primer mandat, almenys pel que fa 
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a la seva percepció. Donar-li les gràcies per aquesta maduresa, i per aquest to i 

actitud constructiu que en general ha mantingut i per la feina i dedicació que ha 

tingut en aquests anys, lògicament també. Gràcies.  

G) El regidor Sr. Berzosa manifesta serà el darrer moment Berzosa d’aquest mandat. 

Quan escoltava al Marc durant la seva intervenció i explicava els seus motius 

professionals i tal, que no és que ho deixi, que va molt avall, que igual surt o igual 

no surt, però que són motius professionals. Li sonava al que, a ell, justament li havia 

demanat la direcció del partit que digués, que no se li ocorregués dir “Jorge te ha 

cepillado” i que digués que era per qüestions professionals. I, per descomptat, que 

abans se n’ha oblidat, un reconeixement molt afectuós al personal de la casa. Ho 

portava al cap, però amb el rotllo que els ha donat se li ha anat el sant al cel. De 

veritat, i ho ha dit el Vicenç, té un personal que està molt entregat. Cobren, són 

funcionaris i personal laboral, però és veritat que hi ha una dedicació, hi ha un plus 

que quasi està a la par del que puguin tenir els regidors de govern, sobretot. 

Simplement gràcies per haver-lo acompanyat en aquest viatge durant aquests vuit 

anys, també a tots ells. Gràcies. 

H) El Sr. alcalde manifesta que serà molt breu, molt. Ell creu que el plenari aquest 

sintetitza una cosa que entre tots han estat capaços de fer, que és que malgrat les 

diferències que els han separat i que els separen, i malentesos que han pogut tenir, i 

mal rotllos en general que hagin pogut passar, tots plegats han sabut funcionar amb 

un tarannà, amb un “fair play” que ell creu que n’han d’estar orgullosos tots aquests 

que estan compartint aquests quatre anys aquest plenari. Aquesta bona relació, amb 

millors o pitjors sintonies, o amb moments més intensos o menys, hi ha molts 

ajuntaments on no és possible. I aquí, entre tots, han estat capaços de fer-ho. 

Agrair-los, com a darrer responsable o com a últim responsable de l’Ajuntament 

durant aquests quatre anys, la dedicació que tots hi han abocat. Tant els que han 

estat al govern com els que han estat a l’oposició. Han tingut, ell creu que 

l’habilitat, entre tots, dels temes més importants ser capaços d’acabar-los tirar 

endavant conjuntament. I, fins i tot, en alguns moments, en què s’ha amenaçat els 
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regidors d’aquest Ajuntament, de prendre posicions conjuntes i de força, ell creu que 

parlen molt i molt bé de tots els que estan aquí. En Marc no sap si tindrà la sort de 

plegar o no, que segurament sí. Però de la resta que tenen la possibilitat de tornar a 

estar aquí el proper 13 de juny. Sí que es volia acomiadar del Vicenç i agrair-li la 

tasca d’aquests quatre anys i la seva actitud col·laborativa i amb especial èmfasi en 

tot el tema cultural, per haver aportat el seu gra d’arena en el poble d’Alella a través 

d’aquest plenari. I en el Javier Berzosa amb el que han compartit vuit anys, anava a 

dir d’amor i odis, segurament més amors que odis, i que des de la diferència 

ideològica importantíssima i havent tingut alguns moments molt tensos, fins i tot 

personalment, li ha d’agrair la seva responsabilitat institucional que no és senzilla, i 

que no és una cosa que vingui garantida per part de tothom. Aquesta responsabilitat 

que ha portat que des de l’oposició, o des del rol de l’oposició, doncs ha estat allà 

aportant el seu criteri i el seu sentit comú, que en molts casos és diferent del seu. 

Però que,  quan hi ha hagut d’estar,  hi ha estat i que, sincerament, el trobaran molt 

a faltar. Ni que sigui per aquests discursos llargs que, de tant en tant, quan hi havia 

un tema nacional, els tenia acostumats i que avui ha volgut explicar-los el relat d’un 

final, que ell creu, personalment, que és molt lamentable. Parla molt malament, en 

aquest cas del seu partit polític, però potser sí que és una actitud més avesada 

potser en el seu, però que està a tots els partits i que tots estan avesats a viure en 

algun moment de la seva vida personal o en el part de la dedicació política. I que és 

una llàstima que hagin acabat així. A tots plegats els desitja la millor de les sorts, 

no pel que fa al resultat electoral, que també, però per a la resta de qüestions de les 

seves vides. I, en qualsevol cas, es trobin o no aquí, segur que passada la porta es 

trobaran tots igualment i podran compartir, anava a dir cerveses però no, una copa 

de vi. Gràcies a totes i a tots. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

55 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 
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